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Den 6. juli 2020 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg  

Christiansborg 

1240 København K 
 

Ministeren for fødevarer, fiskeri og ligestillings besvarelse af spørgsmål nr. 1028 (MOF alm. del) 

stillet den 10. juni 2020 af Erling Bonnesen (V).  

Spørgsmål nr. 1028 

”Vil ministeren oplyse, om det er muligt inden for de eksisterende aftaler at sænke nogle af 

gebyrerne på fjerkræområdet, og vil ministeren tage initiativer for at få nedbragt de gebyrer til 

kontrol for danske fjerkræsproducenter, som netop er steget ved årsskiftet?” 

Svar 

Som anført i svaret på spørgsmål 1026 var gebyrerne for kontrol af transportegnethed ved 

eksport samt den årlige sokkeudtagning til salmonella ikke omfattet af gældende politiske aftaler 

pr. 1. januar 2020. 

 

Jeg mener, at erhvervet i udgangspunktet skal betale de fulde omkostninger for kontrollen, og jeg 

har derfor ikke til hensigt at indføre en hel eller delvis gebyrafløftning vedrørende kontrol på 

fjerkræområdet.  

 

Jeg har naturligvis fokus på, at kontrollen udføres så effektivt som muligt, så omkostningerne er 

så lave som muligt. I forlængelse heraf står Fødevarestyrelsen til rådighed for branchen til at gå i 

dialog om mulighederne for at effektivisere styrelsens kontrol og samtidig fastholde tilliden til 

den faglige kvalitet af kontrollen. 
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